
Maakuntahallitus § 62 23.04.2018

Junayhteyden nopeuttaminen Karjalan ja Savon radoilta Helsinki-Vantaan
lentoasemalle

MH § 62

Kainuun liitto yhdessä muiden Itä-Suomen maakuntaliittojen sekä
kau pun kien ja yrittäjäjärjestöjen kanssa esittää liikenne- ja vies tin tä-
mi nis te riöl le, että Liikennevirasto yhdessä pääkaupunkiseudun ja
maa kun ta liit to jen kanssa ryhtyy selvittämään Helsinki-Vantaan len to-
ase man kautta kulkevan kaukoliikenteen ratayhteyden vaikutuksia ja
kannattavuutta tavoitteena kolmen tunnin junayhteys Kuopiosta ja
Joen suus ta Helsinkiin. Tämä vaikuttaa suoraan myös Kainuusta läh-
te vien yhteyksien huomattavaa nopeutumista. Suora junayhteys
pää len to ase mal le on erityisen tärkeä hanke Itä-Suomen ja koko
maan kannalta.

Helsinki-Pietari -junayhteyden esiselvityksestä ilmenee, että Hel sin-
ki-Van taan lentoasema-Porvoo-Kouvola -vaihtoehto on kan san ta lou-
del li ses ti ja ympäristön kannalta edullisin ratkaisu. Se tukee par hai-
ten tasapainoista aluekehitystä ja useamman maakunnan saa vu tet-
ta vuut ta. Linjaus on elintärkeä Itä-Suomen asukkaille ja elin kei no elä-
mäl le sekä erityisesti matkailu- ja muille palveluelinkeinoille. Nopea
ju na yh teys Helsinkiin ja Pietariin tukisi merkittävästi itäsuomalaisten
mat kai lu koh teiden (Saimaa, Tahko, Koli, Vuokatti ja muut Kainuun
koh teet) vetovoimaa ja niihin tehtäviä työllistäviä investointeja.

Rakentamalla yksi uusi lyhyempi yhteys Kouvolasta Koskenkylän ja
Por voon kautta lentoasemalle (112 km) saavutetaan kaksi tärkeää
pää mää rää yhdellä kertaa: Karjalan ja Savon ratojen junayhteys Hel-
sin kiin nopeutuu tuntuvasti ja samalla koko Itä-Suomi Kainuuta myö-
ten pää see yhdellä vaihdolla myös nopeasti Pietariin ja takaisin.

Erillisliitteenä esitys kolmen tunnin junasta.

Erillisliite nro: 5

Lisätietoja asiasta antaa maakuntajohtaja Pentti Malinen, puh. 044
797 0197 sähköpostitse osoitteella etunimi.sukunimi@kainuu.fi.

Maakuntajohtajan ehdotus:

Maakuntahallitus hyväksyy Kainuun liiton osalta esityksen Karjalan ja
Savon ratojen junayhteyksien nopeuttamisesta ja esittää yh teis työs-
sä muiden Itä-Suomen maakuntien kanssa hankkeen si säl lyt tä mis tä
valtakunnalliseen liikennejärjestelmäsuunnitelmaan ja sen huo mioi-
mis ta Uudenmaan maakuntakaavassa.



Maakuntahallitus:
Käydyn keskustelun jälkeen maakuntahallitus hyväksyi maa kun ta-
joh ta jan ehdotuksen.

Kokouksessa jaettiin pöydälle päivitetty versio Itä-Suomen maa kun-
ta liit to jen sekä kaupunkien ja yrittäjäjärjestöjen kanssa 16.4.2018
teh ty esitys liikenne- ja viestintäministeri Anne Bernerille ja Lii ken ne-
vi ras ton pääjohtaja Kari Wihlmanille 3h junayhteyden kehittämisestä
Kuo pios ta ja Joensuusta Helsinkiin.

Päivitetty versio on erillisliitteenä nro: 5 A
________


